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روی موج کوتاه

ســخنگوی دولت با بیــان اینکه 
تعطیلی راه حل مناسب مقابله با کرونا 
نیست، گفت: در ستاد ملی کرونا تصمیم 
گرفتیم تعطیلی مشاغل پرخطر را هفته 

به هفته تمدید کنیم.
علی ربیعی در نشست خبری دیروز 
خود درباره روند مقابله با بیماری کرونا 
افزود: در جلسه قبل ستاد ملی مقابله 
با بیماری کرونا به علت نادیده گرفتن 
حفظ جان افراد توسط عده ای، به ناچار 
تصمیمات سخت گیرانه تر اتخاذ شد. این 
سخت گیری ها از جمله جرائم انجام شده 
فقط برای حفظ جان شهروندان است 
و هدف اصلی توجــه جامعه به رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی و اهمیت 

حفظ جان انسان هاست.  
وی با بیان اینکه »اساســا جریمه 
هدف نیست و یک ابزار است«، ادامه داد: 
جریمه هشدار برای خودکنترلی است و 
ایجاد اتفاق عمومی ذهنی برای رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی است و این 

نظارت عمومی می طلبد.
ربیعی در پاسخ به ســوالی درباره 
برنامه دورکاری دولت برای کارمندان 
با توجه به شروع پیک سوم کرونا اظهار 
داشت: ســازمان اداری و استخدامی 

کشور بخشــنامه ای را در هفتم خرداد 
۹۹ به دســتگاه ها ابلاغ کرده، در این 
بخشــنامه آمده اســت در صورتی که 
دستگاه ها بتوانند زیرســاخت انجام 
دورکاری را تامین کننــد می توانند از 
خدمات کارکنان به صورت دورکاری 

استفاده کنند.
چشم اندازی برای از بین بردن 

کرونا نمی بینیم
وی با بیان اینکه برخی ها دورکاری 
را معــادل تعطیلی گرفته انــد، اظهار 
داشت: منظور ما از دور کاری تعطیلی 
نیست و ستاد ملی کرونا و دولت میان 
دورکاری و تعطیلی تفاوت قائلند. بنابر 
این با توضیحاتی که ارائه کردم، منعی 
در خصوص انجــام دورکاری کارکنان 

وجود ندارد.
ســخنگوی دولت تاکید کــرد: ما 
چشــم اندازی در آینده نزدیک برای از 
بین بردن کرونــا نمی بینیم، بنابراین 
تعطیلی را راه حل مناسب نمی بینیم؛ 
تا کی تعطیل کنیم؟ تعطیلی راه حل 
مناسب نیست و به جای تعطیلی باید 
اصرار بر زندگی با پروتکل داشته باشیم.

وی افزود: البته در ستاد ملی تصمیم 
گرفتیم مشاغل پر خطر را هفته به هفته 

تعطیل کنیم و تعطیلی تمدید شد. در 
استان ها به اســتانداران اختیار دادیم 
که هر صنف، شغل یا جمعیتی که جمع 

می شوند بتوانند تعطیل کنند.
کاهش رعایت پروتکل های 

بهداشتی به زیر ۴۰ درصد
ربیعــی در خصــوص رعایــت 
دســتورالعمل های بهداشــتی در 
بخش های مختلف گفــت: نانوایی ها و 
رستوران ها بیشترین اخطار بهداشتی 
را دریافت کرده اند و متاســفانه رعایت 
پروتکل بهداشــتی در سطح کشور به 
۴۲ درصــد و در تهران بــه ۳۲ درصد 

رسیده است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس 
جمهوری افزود: در جلســه ستاد ملی 
مطرح شد که علت بالا بودن آمار جان 
باختن افراد در مدت اخیر، دیر مراجعه 
کردن به مراکز درمانی و پیشرفته شدن 
بیماری بوده است و یک بررسی دیگر هم 
نشان می دهد ابتلای خانوادگی شدت 
گرفته است و این نشان از عدم رعایت 
مسائل بهداشــتی در سطح خانواده ها 

است.
 ربیعی افزود: در همین راستا مقرر 
شد وزارت بهداشــت با افزایش سریع 

کمیت و کیفیت غربال گــری با اضافه 
شــدن ۱۰ هزار تســت در روز نسبت 
به روزهای گذشــته جهت شناسایی 

مبتلایان تسریع بخشد.
در تمام مرزها به دنبال صلح و 

افزایش تجارت هستیم
دســتیار ارتباطــات اجتماعــی 
رئیس جمهوری در بخــش دیگری از 
اظهاراتش درباره روابط با همسایگان 
و وضعیــت مرزها گفت: در راســتای 
سیاست های همســایگی و گسترش 
روابط با همســایگان، مجــوز امضای 
موقت موافق نامه تجارت ترجیحی بین 
دولت های ایران و افغانستان اتخاذ شد؛ 
قطعا این امر به گسترش تجارت و امنیت 

مرزها و افزایش درآمــد فعالیت های 
اقتصادی در مرز و بهبود شرایط هر دو 

جامعه و مردم کمک خواهد کرد.
رییعی گفت: ما کمــاکان در تمام 
مرزها به دنبال صلح و افزایش تجارت 
هســتیم و هنوز هم معتقدیم بهترین 
راه حل، صلح برای منطقه و طرح صلح 
هرمز اســت و همگان را به همکاری در 

این زمینه دعوت می کنیم.
از هر ابتکاری برای توقف درگیری ها 

در قره باغ حمایت می کنیم
سخنگوی دولت بیان کرد: ما از هر 
گونه ابتکاری که موجب توقف جنگ 
میان جمهوری آذربایجان و ارمنستان، 
برقراری آتش بس و جلوگیری از کشته 
شدن انسان ها شود، حمایت می کنیم. 
در این راســتا از همان ابتدای شــروع 
درگیری ها و در جریان گفت وگوهای 
رئیس جمهوری و وزیــر امور خارجه 
کشورمان با همتایان خود در دو کشور 
ارمنســتان و جمهــوری آذربایجان و 
مقامــات ســایر کشــورهای منطقه 
و همچنین موضع گیری های ســایر 
مسئولان رسمی کشورمان، جمهوری 
اســلامی ایران آمادگی خــود را برای 
میانجی گری، کمک بــه حل بحران و 
کاهش تنش بین دو کشور اعلام کرده 

است.
ربیعی تاکید کرد: ایران یکی از معدود 
کنشگرانی اســت که با همه طرفین و 
کنشــگران این موضوع اعم از دو طرف 
درگیر و طرف های دیگر منطقه ای روابط 
خوبی دارد. از این بعُد، جایگاه ویژه ای 
داشته و رســالت مهمی داریم. براین 
اساس سعی کردیم به شکل دوجانبه 
با هــر دو پایتخت در ارتباط مســتمر 
باشیم. دسترسی یکســانی به خاطر 
سیاست های درست قبلی وجود دارد 
و هم با کنشگران منطقه ای در ارتباط 

هستیم.
 اصلاح ساختار بودجه

 در دستور کار دولت است
وی در رابطه بــا نامه رئیس مجلس 
به رئیس جمهوری درخصوص اصلاح 
ساختار بودجه گفت: اصلاحات ساختار 
بودجه در دســتور کار دولت بوده و در 
بودجه ســال آینده نیز در دستور کار 

است. اما نامه اعلام شده از سوی رئیس 
مجلس به رئیس جمهور مبنی بر لزوم 
اصلاحــات بودجه ۱۴۰۰ تا ســاعت 
۱۱.۲۰ امروز که از دفتر رئیس جمهوری 

پیگیر شدم، ارسال نشده است.
ربیعــی افــزود: اخیــرا ســنت 
مصاحبه ای و موضع گیری هایی باب 
شــده که قبل از نوشتن نامه یا ارسال 
یا دریافت نامه بین ســران، موضوع 
در افکار عمومــی و مطبوعات مطرح 
می شود که این سنت خوبی نیست و 
امیدوارم که این سنت ها از بین برود. 

وی ادامه داد: البته می دانم که قطعا 
حسن نیت هست و در سطح سران قوا 
با حسن نیت و دلسوزی برای همکاری 
مواجه هســتیم. اما این گونه بیانات 
قبل از اینکه نامه ای بیاد و پاســخی 
داده شود، درست نیست؛ شاید نامه 
آمد و پاسخی داده شد که نیاز به افکار 

عمومی نباشد.
ســخنگوی دولت گفــت: اما در 
خصوص اصــلاح ســاختار بودجه 
ســازمان برنامه و بودجه از دو ســال 
قبل، طرح اصلاح ساختار بودجه را در 
۱۰ محور چه در سطح منابع عمومی 
و چه مصارف تهیه شده و به مجلس و 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی ارائه 

کرده است.
وی ادامه داد: امروز هم در فرآیند 
تدوین بودجــه ۱۴۰۰ موارد مهمی 
از قبیل اجــرای بودجــه عملیاتی، 
مولدسازی دارائی های دولت، کاهش 
اتکاء بودجــه به درآمدهــای نفت و 
بقیه مــوارد دیگر پیش بینی شــده 
است. البته اصلاح ساختار بودجه به 
صورت بنیادی تر نیاز به همکاری های 

بیشتری را دارد.

ربیعی در نشست خبری:

تعطیلی راه حل مقابله با کرونا نیست

خبر

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی تحریم اخیر ۱۸ بانک ایرانی از سوی 
آمریکا را شــوی سیاسی و رســانه ای دانست و 
گفت که محدودیت های بانکی از سال ۹۱ وجود 

داشته است.
محمدرضا پورابراهیمی با اشــاره به تحریم 
تعدادی از بانک های ایران از سوی ترامپ، به ایسنا 
اظهار کرد: از ابتدای ایجاد ساختار تحریم های 
هوشمندانه علیه کشورمان مجموعه فعالیت های 
نظام بانکی چه بانک مرکزی و چه سایر بانک ها 
به شکلی تحت تأثیر این تحریم ها قرار گرفته بود 

و متناسب با آن جمهوری اسلامی نیز اقداماتی 
انجام داده بود که تأثیر آن را به حداقل برســاند 
از جمله دور زدن تحریم ها و روش های مختلفی 
که نظام بانکی به شــکلی مدیریت کرد تا کشور 

علیرغم مواجهه با تحریم جلو برود.
وی افزود: از سال ۹۱ به این طرف چه پیش از 
برجام و چه پس از برجام اهدافی که آمریکایی ها 
برای تحریم حوزه بانکی اعمال کردند عملیاتی 
نشد و شرایط ما در چند سال گذشته عملا بیانگر 
این اســت که فعالیت های نظــام بانکی تغییر 
چندانی نداشــته زیرا ایران رفتــار جدیدی در 

ارتباط با چین و روسیه و رفتن به سمت ارزهای 
مشــترک و پیمان های پولی و روش های نقل و 
انتقال جدید داشــته لذا آمریکایی ها موفقیتی 

حاصل نکردند.
نماینده مردم کرمان در مجلس خاطرنشان 
کرد: طراح تحریم ها در گزارشی به دولت فعلی 
آمریکا رســما اعلام کرد که تحریم های جدید 
باعث شــده ایران در نحوه رفتــار متقابل رفتار 
جدیدی داشته باشد و بتواند در مواجهه با نظام 

بانکی دنیا مشکلاتش را حل کند.
پورابراهیمی با بیان اینکه ۱۸ بانک تحریم 

شده اخیر عموما بانک های غیردولتی هستند، 
تصریح کــرد: این تحریم هــا از قبل هم وجود 
داشــته و اکنون بیشتر یک ســوی سیاسی و 
رسانه ای اســت که نشــان می دهد آمریکا از 
تحریم های اقتصادی نتیجه ای نگرفته اســت. 
لذا این تحریم ها تأثیری بر اقتصاد ایران نخواهد 
داشــت و نظام بانکی ما می تواند مسیر خود را 

پیش ببرد.
وی با بیان اینکه نظام بانکی در سال گذشته 
حدود ۸۰ میلیارد دلار مجموعه ارز تراز تجاری 
کشور را در اوج تحریم های آمریکا تبادل کرده 
اســت، خاطرنشــان کرد: ایران از شرایطی که 
آمریکا می خواسته برایش ایجاد کند عبور کرده و 
این تحریم ها تأثیری در روند جاری کشور ندارد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در پایان 

خاطرنشان کرد:  جمهوری اسلامی روش های 
کارشناســی و منطقی جدیدی برای تبادلات 
بانکی دارد. ما پیشــنهاداتی هم در کمیسیون 
اقتصادی داریم که می توانیــم آن ها را در قالب 
کمیته ضد تحریم مجلس و کمیسیون اقتصادی 

عملیاتی کنیم.

پورابراهیمی: 

تحریم اخیر ۱۸ بانک ایرانی شوی سیاسی است
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قریشی خبر داد؛
اهدای زمین مسکونی به خانواده 

شهدای لشکر فاطمیون
ســید حمید قریشــی، رئیس ســازمان 
بســیج ادارات و وزارتخانه های ســپاه تهران 
بزرگ خبــر داد: این ســازمان بــا همکاری 
دستگاه های مســئول پیش بینی کرده که به 
خانواده شــهدای مدافع حرم لشکر فاطمیون 
قطعه زمینــی را اهدا کنــد تا با اســتفاده از 
 تســهیلات بانکی بتوانند در زمیــن اهدایی، 

سرپناهی برای خود احداث کنند. 
به گفته وی به هر چهار خانواده شــهدای 
لشــکر فاطمیون یک قطعه زمین ۲۰۰ متری 

تعلق می گیرد. 
    

انتقاد تند از اظهارات صدیقی درباره کرونا:
حرف هایتان فریبکارانه است

مســیح مهاجــری در ســرمقاله روزنامه 
جمهوری اسلامی با اشــاره به جمله  اظهارات 
حجت الاســلام صدیقی، امــام جمعه موقت 
تهران در خطبه های نماز جمعه ۱۰ مهر مبنی 
بر اینکه »کرونا نتیجه گناهان مردم اســت«، 
به شــدت از او انتقاد کرد و ضمــن اینکه این 
اظهارات را »توجیهــات فریبکارانه« خواند، 
نوشت: برخورداری از درآمد مناسب، امکانات 
رفت و آمد، خانه وســیع و مجهــز، محافظ و 
پسفنگ و پیشــفنگ، مهمانی های آنچنانی، 
احترامات فائقه و نفوذ کلمه در ادارات و نهادها 
و شــرکت ها و مؤسســات و بانک ها، طبعاً هر 
انســانی را از آنچه در جامعه می گذرد بی خبر 
می کند. همین بی خبری اســت کــه باعث 
 می شــود آمدن کرونــا را به گــردن عملکرد 

مردم بیندازند.
    

ترامپ:
اگر پیروز شوم اولین تماس 
تلفنی ام از ایران خواهد بود!

دونالــد ترامپ، رئیس جمهــور آمریکا در 
جمع هوادارانش در اســتفورد ایالت فلوریدا 
بــار دیگــر ادعــای انتخاباتــی اش مبنی بر 
تمایل ایران بــه مذاکره با آمریــکا در صورت 
پیــروزی او در انتخابات ریاســت جمهوری 
۲۰۲۰ آمریکا را تکرار کــرده و گفت: احتمالا 
اولین تماس تلفنی ای که پــس از پیروزی در 
انتخابــات دریافت می کنم از ایران باشــد که 
بسیار مشــتاق یک توافق هســتند، به دلیل 
 اینکه میــزان تولیــد ناخالص داخلــی آنها 

زیر ۲۸ درصد است.
    

دلیل نماینده ابهر برای ماسک نزدن: 
من بیمه ابوالفضل )ع( هستم

حجه الاسلام حسن شــجاعی علی آبادی، 
نماینده ابهر در مجلس در پاســخ به ســوالی 
درباره علت ماسک نزدن خود، گفت: من بیمه 

حضرت ابوالفضل)ع( هستم. 
ایــن نماینــده مجلــس یازدهــم افزود: 
رعایــت مــوارد بهداشــتی و پروتکل ها در 
شــرایط کرونایی جای خــود دارد اما همان 
 چیــزی رخ می دهد که مقدر خداوند اســت 

و باید رخ دهد. 
    

ادعای بلومبرگ در مورد 
رئیس جمهور بعدی ایران

بلومبرگ در گزارشــی ادعایی را در مورد 
ریاســت جمهوری در ایران مطرح کرد. این 
رسانه در بخشی از گزارش دیروز خود نوشت: 
»ممکن است رئیس جمهور بعدی ایران یک 
نظامی باشد که این اتفاق به نظامی شدن بیشتر 
سیاست ایران منجر شود. این اتفاق باعث اتخاذ 
رویکرد نظامی بیشــتری علیه آمریکا توسط 
ایران می شــود. در این میان حسین دهقان از 
اصلی ترین  احتمالات برای ریاست جمهوری 

ایران است!«
    

سقوط یک پهپاد در روستای مرزی 
ایران و جمهوری آذربایجان

یک فروند پهپاد صبح سه شــنبه در اراضی 
زراعی روستای اوزن تپه علیا از توابع شهرستان 
مرزی پارس آبادمغان سقوط کرد. بهروز ندایی، 
معاون سیاسی، امنیتی استاندار اردبیل ضمن 
تایید این خبر، به ایرنا گفت: تعلق و مالکیت این 
پهپاد و چگونگی ســقوط آن در منطقه تحت 
بررسی اســت. منابع محلی احتمال می دهند 
که این پهپــاد متعلق به ارتــش آذربایجان یا 
ارمنســتان باشــد که از دو هفته پیش در آن 
ســوی مرزهای شــمالی ایران با هم درگیر 

شده اند.

در فرآیند تدوین بودجه 
۱۴۰۰ موارد مهمی از قبیل 

اجرای بودجه عملیاتی، 
مولدسازی دارایی های 

دولت، کاهش اتکای بودجه 
به درآمدهای نفتی و دیگر 
موارد پیش بینی شده است

ما چشم اندازی در آینده 
نزدیک برای از بین بردن 
کرونا نمی بینیم، بنابراین 
تعطیلی را راه حل مناسب 

نمی بینیم؛ تا کی تعطیل 
کنیم؟ به جای تعطیلی باید 
اصرار بر زندگی با پروتکل 

داشته باشیم

نماینده ایران در کمیته یکم مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد در پاسخ به ادعاهای سفیر سعودی علیه ایران، از جامعه 
جهانی خواست این کشور را برای فعالیت پنهانی اتمی خود 

پاسخگو سازد.
به گزارش ایسنا، حیدرعلی بلوجی در کمیته اول مجمع 
عمومی ســازمان ملل متحد با رد اتهامات بی اســاس سفیر 
سعودی علیه ایران، اظهار داشت: دیدن این درجه از خصومت 
از طرف کشــورهایی همچون سعودی تاســف آور است در 
حالیکه ایران همواره طرح های صلح را برای تامین ثبات منطقه 

خودمان ارائه داده است.

وی ادامه داد: با این حال، آنها این درخواســت های صلح را 
نپذیرفته اند و در عوض به سیاست های ناموفق خود در زمینه 
راه حل های نظامی و یا التماس به دیگران برای مقابله با ایران 

علاوه بر تلاش های بدشان برای اتهام زنی ایران ادامه داده اند.
بلوجی با بیان اینکه مدیرکل آژانس توافق اخیر بین ایران 
و آژانس بین المللی انرژی اتمی را لحظه درخشان دیپلماسی 
می خواند، ادامه داد: باید به نماینده ســعودی یادآور شوم که 
تنها آژانس بین المللی انرژی اتمی است که مرجع صالح برای 
ارزیابی فعالیت های کشورهای عضو است نه کشورهایی چون 
سعودی که سوء نیت آنها در مورد ایران هرگز اجازه نمی دهد 

واقعیت های درست را بشنوند یا ببینند.
این دیپلمات ایران اضافه کرد: ما مطمئن هستیم اگر قرار 
باشد موضوعات به شکلی منصفانه مورد بحث و بررسی قرار 
گیرند، موارد زیادی وجود دارد که سعودی ها باید آنها را روشن 

کنند. بلوجی اظهار کرد: ریاض توافقنامه جامع پادمانی را به طور 
کامل اجرا نمی کند و حتی همین مقدار برنامه اندک فعلی خود را 
همانطور که آژانس بین المللی انرژی هسته ای بارها درخواست 
کرده بود، برای تایید در اختیار آژانس بین المللی انرژی هسته ای 
ارائه نمی دهد. نماینده ایــران در کمیته یکم مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد، اظهار کرد: نگرانی در مورد فعالیت های 
هسته ای نشت یافته عربستان سعودی به رسانه ها و شناسایی 
سایت های مخفی هسته ای در بیابان، نیاز به حمایت گسترده ای 
از تلاش های جمعی بین المللی دارد تا سعودی ها را مسئول 
رفتارهای خود بدانند. اجرای یکنواخت به جای اجرای گزینشی 

ضوابط پادمانی در دراز مدت به نفع جامعه جهانی خواهد بود.
بلوجی تاکید کرد: جامعه بین الملل باید از ریاض بخواهد که 
فوری توافقنامه جامع پادمانی را به طور کامل اجرا کند. توقف 
کمک های هسته ای به عربستان سعودی تنها راهی است که 

می تواند این نگرانی ها را کاهش دهد. این عدم شــفافیت در 
فعالیت های عربستان ســعودی، مطمئنا کل رژیم پادمان را 

زیر پا می گذارد.
گفتنی است، عبدالله المعلمی، نماینده دائم عربستان در 
سازمان ملل اخیرا گفت: عربستان نگران عدم پایبندی ایران به 
توافق هسته ای است که آخرین آن گزارش آژانس بین المللی 
انرژی اتمی است؛ گزارشی که در آن تاکیدشده است ذخیره 
اورانیوم غنی شده ایران ده برابر چیزی است که در برجام بر آن 

توافق شده است.
نماینده عربستان همچنین مدعی شد که دستیابی به توافق 
بین المللی فراگیر در رابطه با برنامه هسته ای ایران امری ضروری 
است؛ توافقی که این کشور را از دستیابی به سلاح هسته ای منع 
کند و به آن چه رفتارهای بی ثبات کننده در منطقه و حمایت از 

تروریسم می خواند، پایان دهد. 

پاسخ ایران به ادعاهای نماینده سعودی در سازمان ملل؛

جامعه جهانی عربستان را بابت فعالیت پنهانی اتمی پاسخگو سازد


